
 

 

 

 

Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik 

 

 

 

 

 

Dato: 17. marts 2015 

 

 

 

 

 

 

 

”Er det ministerens forventning, at alle kommuner, der skal modtage flygtninge, 

kan skaffe gode boliger til dem inden for en rimelig tidsfrist, hvis de under ingen 

omstændigheder må anvise boliger i særligt udsatte boligområder?” 

 

 

 

Regeringen er fuldt ud opmærksom på, at der – som følge af det ekstraordinært 

store antal nye flygtninge, som i år forventes at skulle boligplaceres – er en me-

get stor udfordring for kommunerne i øjeblikket. Regeringen er i den forbindelse 

meget optaget af, hvordan kommunernes opgavevaretagelse bedst muligt kan 

understøttes. 

 

Regeringen og KL er derfor også i starten af januar i år blevet enige om en række 

initiativer, der skal give kommunerne bedre forudsætninger for at løse opgaven 

med boligplacering af nyankomne flygtninge, herunder ved ændringer i planlo-

ven og almenboligloven og med ekstra midler til indsatsen i 2015. 

 

Jeg finder, at der med de initiativer, der er indeholdt i den fælles forståelse mel-

lem regeringen og KL om integrationsområdet, er skabt et godt grundlag for 

kommunernes opgavevaretagelse på dette område. 
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